
                                                                                                                             
TO THE ESC MEMBER FEDERATIONS   
 April 22nd, 2016   
Dear Colleagues,   
Attached is a letter from the ESC Presidium and the 
ESC Legislation Subcommittee concerning the new 
EU Firearms Directive draft that is actually being 
discussed.  Please, do not hesitate to contact the 

ESC Secretariat and the ESC Legislation Subcommittee if any additional 
information will be needed.    
Best regards,     
Alexander Ratner Secretary General The European Shooting Confederation 
Voie du Chariot 3, 1003, Lausanne, Switzerland  Tel.: +41 21 560 55 74 E-Mail: 
esc@escsport.eu www.esc-shooting.org  Secretariat Luzhnetskaya nab., 8 
119991 Moscow, Russia Tel.: +7 (495) 637 92 32 Fax.: +7 (495) 221 30 07   
 
THE EU FIREARMS DIRECTIVE 
As we all know the EU is going to tighten the Gun laws and a proposal for a 
new directive has been discussed already for some months. It is clear that we 
have to contravene terrorism by all means. But the threat of all terrorism will not 
reduce with increased restrictions directed at law-abiding people and legal 
actions against shooting sport.  The new Firearms Directive draft published in 
November 2015 by the European Commission had been prepared in a very big 
hurry, inadequately. The proposal contains firearms technical mistakes and 
impossibilities. There is a deep discordance between the good meaning and the 
concrete substance. The draft is without any reason directed at legal gun owners. 
The law-abiding people would be scapegoats.  The real problem is illegal guns, 
but it is clear that we cannot stop the market of illegal guns by 
disciplining/chasten the legal gun owners, athletes etc.  The Firearms Directive 
draft is being discussed in the European Parliament at the moment and has been 
criticized strongly. The responsible athletes and law-abiding gun owners must 
be able to continue their hobby.  Now is the time to make changes! The 
Commission did not focus on relevant issues – did not consider the proposals 
made by the legal organizations.  We kindly ask the ESC Member Federations to 
be active. Please contact the Members of your National Parliaments and also the 
Members of the European Parliament of your country to make sure that this 



Directive will enhance the security of citizens, not at chastening the law-abiding 
hobby and sport.    
ESC Presidium  
ESC Legislation Subcommittee  
 
Freie Übersetzung  
 
DIE EU FEUERWAFFEN-RICHTLINIE 
Wir alle wissen, dass das Waffengesetz bereits seit einigen Monaten bei der EU 
diskutiert wird und ein Vorschlag für eine neue straffere Richtlinie erarbeitet 
wird. Es ist klar, dass wir den Terrorismus mit allen Mitteln zu verstoßen haben. 
Aber die Bedrohung durch jeglichen Terrorismus ist nicht mit erhöhten 
Einschränkungen durch rechtliche Schritte die gegen gesetzestreue Menschen 
und gegen Schießsport gerichtet sind zu reduzieren. Der Entwurf der neuen 
Richtlinie, welchen die Europäische Kommission im November 2015, in einer 
sehr großen Eile, veröffentlicht hatte, war nicht angemessen vorbereitet worden. 
Der Vorschlag enthält waffentechnische Fehler und Unmöglichkeiten. Es gibt 
eine tiefe Diskordanz zwischen dem gut Gemeinten und der konkreten Substanz. 
Der Entwurf ist ohne jeden Grund gegen legale Waffenbesitzer und 
Sportschützen gerichtet. Die gesetzestreuen Menschen werden die Sündenböcke 
sein. Das eigentliche Problem sind die illegalen Waffen, aber es ist klar, dass wir 
nicht den Markt von illegalen Waffen durch Disziplinierung / Züchtigen der 
gesetzlich legalen Waffenbesitzer (Sportler usw.) stoppen können. Der Entwurf 
der Feuerwaffen-Richtlinie wird im Moment im Europäischen Parlament 
diskutiert und wird stark kritisiert. Die verantwortlichen Athleten und 
gesetzestreuen legalen Waffenbesitzer müssen in der Lage sein, ihr Hobby 
fortzusetzen. Jetzt ist die Zeit, um Änderungen vorzunehmen! Die Kommission 
hat den Focus nicht auf relevanten Themen konzentriert - die Vorschläge der 
legalen Rechtlichen Organisationen nicht betrachten. Wir bitten die ESC-
Mitgliedsverbände aktiv zu sein. Bitte kontaktieren Sie die Mitglieder Ihrer 
nationalen Parlamente und auch die Mitglieder des Europäischen Parlaments 
Ihres Landes, um sicherzustellen, dass es mit dieser Richtlinie die Sicherheit der 
Bürger verbessert wird und nicht um die Züchtigung Gesetzestreuer bei Hobby 
und Sport.  
ESC Präsidium ESC  
Gesetzgebung Sub-Komitee 


